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BORGERMØDE I BILLUM  

Referat af borgermøde og  

Generalforsamling i Billum Sogneforening  

d. 23. februar 2017 på Billum Kro  
 

Billum Skole nu 
og i fremtiden  

Bestyrelsen for Billum Friskole 
Ole Andresen og Kira Madsen orienterede om at friskolen 
starter i august 2017, og vil bygge på lokalkendskab, høj 

faglighed, fællesskabsånd og læring om livet. Der er vist 
interesse for både lærerstillinger og skolelederstillingen.  

Økonomien blev præsenteret, den er på niveau med 

friskolerne i området.  
Forældre vil få en betydelig indflydelse på friskolen, og  

forældreindsatsen forventes at være én arbejdsdag forår 
og én om efteråret.   

 

Støtteforeningen for Billum Børneby 
Knud Ole Sinkjær-Knudsen fortalte om foreningen, der 

samler ind og søger midler til Billum Børneby, ved fonde 
og andre pengegivende aktiviteter. Foreningen samler 

kræfterne i byen, i forhold til aktiviteter på skolen; 
bedsteforældreordninger, følgeskab til virksomhedsbesøg, 

lejrskole o. lign. Der er brug for opstartskapital til Billum 

Friskole, og nogle arbejder med at søge fonde og LAG-
midler og andre arbejder med at arrangere aktiviteter.  

 
Foreningen opsætter et klatrestativ ved skolen, til foråret. 

 

Kontakt bestyrelsen for 
indskrivning til Billum 
Friskole 
 
Følg Billum Friskole på 
Facebook  
 
 
 
 
 
 
Mød op til 
Generalforsamling i 
Støtteforeningen for Billum 
Børneby d. 16. marts kl. 
19.30 i Billum Hallen. 
 

Udviklingsplan for 
Billum 

Steven Hansen, Varde Kommune og  
Walther B. Sørensen, Billum Sogneforening.  
En udviklingsplan er en brugerdrevet plan for byen, der 
skal hjælpe til at synliggøre de visioner og ønsker der 

måtte være for den fremtidige udvikling i området. Det er 
et fysisk hæfte, der beskriver de temaer og projekter som 

byen vil arbejde med. Planen bruges, når der skal søges 

midler. Vi får rådgivning og sparring til at lave planen. 
Forarbejdet er allerede lavet, med ideerne og materialet 

fra Billum ind i Fremtiden.  
 

Der skal nedsættes en 
styregruppe til 
Udviklingsplanen. 
 
Kontakt Walther Bech 
Sørensen inden d. 1/3 hvis 
du er interesseret i at 
deltage i arbejdet.  
 

Billum Lokalarkiv V. Jakob Kristensen  
Vedtægterne for Lokalarkivet foreskriver at der skal være 

5 personer i bestyrelsen. Der er nedsat en bestyrelse, der 
viderefører arbejdet efter Gunhilds bortgang, bestående 

af Leif Madsen, Jakob Kristensen, Jan Korsholm, Ruth 

Kristensen og Walther B. Sørensen, der er formand. Det 
forventes at tage 4,5 tusind timer at få digitaliseret 

materialet.  

Der arbejdes i arkivet hver 
tirsdag aften kl. 19-21. 
 
Kom og følg arbejdet – der 
er kaffe på kanden. 

 

http://billum.dk/
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Julebelysning i 
Billum 

v. Billum Rensdyrlaug 
Trine Hopp og Malene Møller Iversen fra Billum 

Rensdyrlaug orienterede om at lauget er bevilget 20.000 
kr. fra Billum Fonden, til julebelysning. De arbejder videre 

med at få julebelysning til byen, og de har frie hænder, 

blot der er et ensartet udtryk. Den første belysning 
sættes op ved indkørslerne til Billum, og fortsætter videre 

ind i byen, efterhånden som der er midler til det.  
 

 

Cykelrensdyret i 
rundkørslen 

v. Billum Rensdyrlaug  
Trine gav et overblik over laugets mange aktiviteter siden 

stiftelsen i 2014, der har involveret både borgmesteren 

og Dronning Margrethe..og cykelrensdyret i rundkørslen. 
 

Kommunen påtænker at opsætte anden kunst i 
rundkørslen, og den skal derfor tages ned på et 

tidspunkt. Der blev stemt om, at den nedtages, således 
at der gøres plads til kommunens projekt.   

 

Gør som Nik & Jay - bliv 
medlem af Billum 
Rensdyrlaug! 
 
Rundkørslen skrives ind i 
udviklings-planen, og det 
foreslås at det nye projekt 
afspejler fællesskabet eller 
børnebyen. 
 

Byggegrunde i 
Billum 

v. Walther, Billum Sogneforening 
Kommunen vil lave en plan for byggegrunde syd for ø-

vejene, den udarbejdes i foråret. 
 

 

Generalforsamling 
i Billum 
Sogneforening 

Beretning 
Walther B. Sørensen aflagde beretning om foreningens 

aktiviteter. Der er afholdt fastelavn og byfest, og har 
stået for ’Gør byen ren’. Sogneforeningen har nedsat en 

PR-gruppe, der tager imod nyheder og ligger dem på 

hjemmesiden. 
Sogneforeningen har kontakt til kommunen når der er 

noget der skal udbedres, som huller i vejene eller skilte 
der er i stykker.  

Billum er en del af Udviklingsrådet for Varde Opland, og 
er i dialog med Varde Kommune om lokale forhold.  

Der er nedsat en gruppe til at forskønne hockeybanen. 

Det blev foreslået at området bliver et tema i 
udviklingsplanen. Beretningen blev godkendt. 

 
Regnskab 
Regnskabet godkendtes. Tak til Ruth Kristensen. 

 

Kontingent  
Fastsættes til 100 kr. årligt pr. person.  

 

Valg til Billum Sogneforening 
Genvalgt: Jørgen Hansen, Aksel Holm og Søren Andersen 
Suppleanter er: Kim Christensen og Jan Lydiksen 

 

Valg til Udviklingsrådet for Varde Opland 
Søren Andersen indtræder, Eddie Karlsson er suppleant. 

 
 

Er der nogen der vil slå 
græsset i rundkørslen – så 
kontakt Walther. 
 
Har du en nyhed eller et 
arrangement der skal på 
Billum.dk, så send en mail 
til  
redaktion@billum.dk 
 
d. 27/2 kl. 19 er der møde 
om erhverv, turisme og 
byudvikling på Rådhuset. 
Alle er velkomne. 
 
Kontingent kan betales med 
MobilePay til: 
4244 6852  

http://billum.dk/
mailto:redaktion@billum.dk
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Valg af revisorer 
Pia Fibiger og Marie Lydiksen blev genvalgt.  

 

Eventuelt 
Ole Andresen orienterede om at han er lokalrepræsentant 

i Nationalpark Rådet, der har en pulje til småprojekter, 
der har relevans i forhold til Nationalparken. Hent 

ansøgningsskema på Nationalparkens hjemmeside, hvis 
du har en idé.  

 

Jakob Kristensen opfodrede til, at der også vises lokalt 
materiale på infotavlen. En anden kunne fortælle at der 

arbejdes på retningslinjer for opslag på infotavlen. 
 

Der var forslag om at Billums infotavle flyttes, da den 

dækkes af kommunens infotavle.  
  

Årets Billum-borger  
Kirsten Andresen er årets Billum-borger.  

Hun er født og opvokset i Billum og er Billum borger helt 

ind til benet. Der er snart sagt ikke den forening, hvor 
hun ikke har siddet i bestyrelsen. P.t. er hun 

aktiv formand for husholdningsforeningen. Som 
skolebestyrelsesmedlem og formand for skolebestyrelsen 

var hun i 1980'erne bl.a. med til at få etableret Varde 
Kommunes første SFO, samt få lavet en tunnel under 

Tarphagevej. Hun stiller altid gerne op når der er brug for 

hjælp, hvad enten det er at bage til ’Gør byen ren’, grille 
pølser til byfesten eller pudse fliser på torvet.  

 
Tillykke til Kirsten. 

 
 

http://billum.dk/

